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Ministr Jurečka na zasedání Rady EU pro zaměstnanost 

EPSCO představil priority českého předsednictví 

Ve čtvrtek 16. června proběhlo v Lucemburku zasedání Rady EU pro zaměstnanost 

a sociální politiku (EPSCO). Za Českou republiku se jednání zúčastnil ministr 

práce a sociálních věcí Marian Jurečka. Hlavními tématy diskuse byly stav 

projednávání směrnice o pracovních podmínkách platformových pracovníků, 

schválení dohody Rady s Evropským parlamentem ke směrnici o přiměřených 

minimálních mzdách v EU, sociální aspekty evropského semestru, problematika 

zaměstnávání osob se zdravotním postižením a integrace uprchlíků z Ukrajiny 

na trh práce EU. Ministr Jurečka v rámci zasedání představil priority a program 

nadcházejícího českého předsednictví. 

Jedním z témat čtvrteční Rady EPSCO bylo ocenění úsilí francouzského předsednictví 

a dosažení konečné dohody ke směrnici o minimálních mzdách v EU. „Jsem rád, 

že členské státy ve středu schválily dohodu s Evropským parlamentem. Klíčové je 

zdůraznit, že to neznamená, že by měla platit pro všechny státy jednotná minimální mzda. 

Budou ale stanoveny principy, které členské státy budou zohledňovat při nastavování 

zákonných minimálních mezd na národní úrovni. Především jde o růst průměrné hrubé 

mzdy, vývoj spotřebního koše a produktivitu práce. Zaměstnancům se tak zajistí lepší 

pozice při kolektivním vyjednávání,“ uvedl ministr práce a sociálních věcí Marian 

Jurečka (KDU-ČSL). 

Ministři podpořili návrh na úpravu pracovních podmínek v rámci digitálních pracovních 

platforem a očekávají dosažení dohody během českého předsednictví. Nejtypičtěji jde 

o kurýrní a přepravní služby využívající on-line mobilní aplikace. „Je nutné se na tuto 

oblast více zaměřit a zvýšit práva takových pracovníků. Určitě není cílem dostupnost 

aplikací nějak omezovat,“ řekl ministr Jurečka. Klíčovým tématem Rady EPSCO bylo 

i zaměstnávání zdravotně postižených. „Zásadní je motivovat zaměstnavatele a bourat 

předsudky. Musíme ale myslet také na to, abychom zjednodušili začlenění zdravotně 

znevýhodněných na trh práce. V poslední době se ukázalo, že reálnou možností pro 

plnohodnotné uplatnění je třeba home office,“ dodal. 

V rámci Rady EPSCO ministr Jurečka představil priority a program českého předsednictví. 

Ty byly tématem i bilaterálních jednání. Jurečka se v Lucemburku potkal s finskou 

ministryní zaměstnanosti Tuulou Haatainen a finskou ministryní sociálních věcí 

a zdravotnictví Hannou Sarkkinen. Jednal také se svým německým protějškem Hubertem 

Heilem a švédským státním tajemníkem ministerstva práce Rasmusem Cruce Naeyé. 


